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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 31.10.2024 în şedinţa ordinară a  

Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară în 

sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii locali 

ai municipiului Bistriţa, domnul Lazany Gabriel - Primarul municipiului Bistrița; 

domnul Cincea Dumitru Matei – secretarul general al municipiului; Ruşti Mihai – 

şef Serviciu Relaţii Publice, Comunicare, Pop Monica – arhitectul şef al 

municipiului; Timoce Olivia – consilier Serviciul Urbanism; Marina Vasile – 

director executiv Direcţia Patrimoniu; Bogătean Adriana-Silvia – consilier juridic 

Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – consilier 

Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier Compartimentul 

Pregătire Documente, reprezentantul Societăţii Loyal SRL Bistriţa, directorul ADI 

Apă-Canal şi directorul Societăţii Aquabis SA Bistriţa-Năsăud. 

 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 

prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.589/25.10.2024, care a fost 

adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul 

primăriei. 

 

Se intonează Imnului național al României. 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – la şedinţă sunt 

prezenţi 20 consilieri din 21 consilieri prezenţi. Lipseşte doamna consilier Macarie 

Doina. Şedinţa este legal constituită. 

Ordinea de zi a şedinţei ordinare cuprinde următoarele puncte: 

1. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din data de 17.10.2024 

2. Proiect de hotărâre nr.218/25.10.2024 privind aprobarea Planului Urbanistic 

Zonal „Centru multifuncțional educațional recreativ „PENIEL” municipiul 

Bistriţa, str.Matei Corvin nr.47A 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia de urbanism, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

3. Proiect de hotărâre nr.219/25.10.2024 pentru modificarea Anexei nr.1 la 

Hotărârea nr.204/17.10.2024 privind aprobarea studiului de fezabilitate, a 

indicatorilor tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat 

pentru obiectivul de investiții „Extindere rețea publică de apă, apă uzată 

menajeră în municipiul Bistrița, județul Bistrița-Năsăud”, aprobat pentru 

finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a 



2 

sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru 

realizarea obiectivului 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

4. Proiect de hotărâre nr.220/25.10.2024 privind aprobarea Studiului de 

fezabilitate revizuit, a indicatorilor tehnico-economici și a cofinanțării proiectului 

”Proiect regional de dezvoltare a infrastructurii de apă și apă uzată din județul 

Bistrița-Năsăud” și mandatarea specială a reprezentantului municipiului Bistrița 

să voteze în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 

pentru Servicii de Alimentare cu Apă și de Canalizare în județul Bistrița-Năsăud 

adoptarea Hotărârii privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru ”Proiectul regional de dezvoltare a infrastructurii de 

apă și apă uzată din județul Bistrița-Năsăud” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

5. Proiect de hotărâre nr.221/25.10.2024 pentru modificarea Anexei nr.2 la 

Hotărârea nr.112/27.06.2024 a Consiliului local al municipiului Bistriţa pentru 

modificarea Anexelor nr.1, nr.2 și nr.3 la Hotărârea Consiliului Local al 

Municipiului Bistrița nr.94/2023 privind aprobarea Organigramei, Statului de 

Funcţii și a Regulamentului de Organizare și Funcționare ale aparatului de 

specialitate al Primarului municipiului Bistrița, ca urmare a reorganizării 

acestuia și a Poliției locale a municipiului Bistrița, cu modificările și completările 

ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

6. Diverse 

 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – dacă faţă de 

ordinea de zi prezentată, întreb dacă sunt propuneri de modificare sau 

completare a acesteia. 

Domnul primar Lazany Gabriel – propun completarea ordinii de zi a ședinței 

ordinare din data de 31 octombrie cu următorul punct, respectiv Proiect de 

hotărâre nr.222/30.10.2024 privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 

închiriere încheiat cu societatea AQUABIS S.A.Bistriţa-Năsăud, având ca obiect 

spaţiul proprietate publică a municipiului Bistrița situat în strada Constantin 

Roman Vivu (fost PT 30) cu destinația de “atelier de întreținere contoare, verificări 

metrologice, vestiar și magazie pentru secția rețele”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea domnului primar de 

completare a ordinii de zi, care se aprobă cu 18 voturi „pentru” şi o abţinere 

Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi în ansamblu, cu 

propunerea de completare aprobată, şi se aprobă în unanimitate, respectiv cu 20 

voturi „pentru”. 
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Se trece la primul punct al ordinii de zi – Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 

17.10.2024. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot procesul-verbal, care se aprobă în 

unanimitate, respectiv cu 20 voturi „pentru”. 

 

Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre nr.218/25.10.2024 privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Centru multifuncțional educațional 

recreativ „PENIEL” municipiul Bistriţa, str.Matei Corvin nr.47A. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Ilieşiu Darius Emilian, secretarul Comisiei de urbanism – 

proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna consilier Dobraniş 

Georgeta Rodica votează abţinere. 

 

Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.219/25.10.2024 pentru 

modificarea Anexei nr.1 la Hotărârea nr.204/17.10.2024 privind aprobarea 

Studiului de fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici actualizați și a 

devizului general actualizat pentru obiectivul de investiții „Extindere rețea 

publică de apă, apă uzată menajeră în municipiul Bistrița, județul Bistrița-

Năsăud”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții 

„Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli 

finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Adumitrăchioaiei Daniel, preşedintele Comisiei 

economice – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna consilier Dobraniş 

Georgeta Rodica votează abţinere. 

 

Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre nr.220/25.10.2024 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate revizuit, a indicatorilor tehnico-
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economici și a cofinanțării proiectului ”Proiect regional de dezvoltare a 

infrastructurii de apă și apă uzată din județul Bistrița-Năsăud” și 

mandatarea specială a reprezentantului municipiului Bistrița să voteze în 

Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru 

Servicii de Alimentare cu Apă și de Canalizare în județul Bistrița-Năsăud, 

adoptarea Hotărârii privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru ”Proiectul regional de dezvoltare a 

infrastructurii de apă și apă uzată din județul Bistrița-Năsăud”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 

Domnul consilier Adumitrăchioaiei Daniel, preşedintele Comisiei 

economice – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Turc Ioan – rog executivul să ne spună dacă pentru 

finanțarea master planului de apă și canal în municipiul Bistrița există un contract 

de finanțare semnat. Știm că există un contract de execuție. După cinci proceduri 

avem un contract de execuție, dar nu știu dacă avem un contract de finanțare, 

pentru că altminteri tot aprobăm. Acest gen de contracte au un caracter public, 

eu am mai pus aceste întrebări și în urmă cu ceva timp și nu am primit niciun 

răspuns. 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – înţeleg că sunt 

prezenți reprezentanții Aquabis. Vă rog, dacă doriți să ne lămuriți. 

Domnul Şandru Ioan, director general Societatea Aquabis SA BN – 

mulţumesc că îmi daţi ocazia să dau explicațiile respective. Contractul de 

finanțare pe Programul Operațional infrastructura mare a fost aprobat pentru că 

în baza lui s-au dat și drumul la licitații. Din 12 contracte de lucrări, 10 au fost deja 

licitate și sunt în derulare. Şi acuma, pentru că programul operațional 

infrastructura mare s-a încheiat și în locul lui este programul de dezvoltare 

durabilă, vom încheia în cel mult 10 zile de acum încolo contractul de finanțare. 

Deci se merge înainte cu toată investiția, sunt depuse toate documente la 

Ministerul Fondurilor Europene, s-au dat și explicațiile care au mai fost solicitate. 

Eu zic că cel mult în 10 zile se va semna contractul de finanțare. Totuși, pe 

contractele de lucrări se lucrează. Deci nu s-a oprit niciun constructor din lucru 

pentru că au termene destul de clare şi precise. Unul este în fază de recepție, 

respectiv contractul 5. Este vorba de comuna Mărișelu și alte câteva localități. 

Contractul 11 intră în recepție săptămâna viitoare. Cele care au rămas de licitat 

nu a aveau probleme legate de alimentarea cu apă pe localități, pentru că la 

acestea le-am dat drumul cu prioritate. Era vorba de contracte cu proiectare pe 

filii galbene. E vorba de modelizări de stații, modernizări de prize de apă. Deci 



5 

contractele în care avem rețele apă și canal sunt în derulare toate și merg în 

continuare.  

Domnul consilier Turc Ioan – domnule director, așteptăm să vedem acest 

contract semnat pentru că altminteri, totul e sub semnul întrebării. Odată ce 

contractul va fi semnat, poate și municipalitatea să-și facă un grafic împreună cu 

dumneavoastră privind intervenția pe străzi, pentru că ea nu poate fi făcută la 

întâmplare. Şi trebuie ținut cont de faptul că sunt foarte multe străzi în municipiu 

degradate, pe care am fi putut să le așterne un covor asfaltic nou cel puțin, dar 

am așteptat rezolvarea acestei probleme a master-planului de apă-canal.  

Domnul consilier Hangan Sorin – profit că e domnul director și vreau să-l 

întreb vis-a-vis de proiectul pe care îl aprobăm noi, este vorba de o revizuire de 

proiect, sau a studiului de fezabilitate? Înțeleg că nu au fost prinse niște trasee 

de refulare, că nu e vorba doar de indicii care s-au modificat, mă rog, ca urmare 

a creșterii prețurilor. Se invocă în raport un document emis de JASPERS în 2023. 

Păi, dacă noi am semnat contractul de finanțare în 2024, aprilie, mai, nu înțeleg. 

Ori raportul nu-i întocmit corespunzător, ori aș vrea să ne lămuriți ce indicator 

modificăm astăzi?  

Domnul Şandru Ioan, director general Societatea Aquabis SA BN – studiul 

de fezabilitate este același pe care Consiliul Local l-a mai aprobat în urmă cu 

câțiva ani. S-a modificat valoarea într-adevăr cu inflația, s-a venit cu noul curs 

euro și inflația, pentru că au trecut câțiva ani, cursul este de 4,9779 lei pe euro, 

au rămas aceleași documente. Ceea ce s-a modificat, au fost doar câteva trasee 

care oricum la înțelegerea cu autoritățile locale au trebuit modificate, pentru că 

au găsit niște soluții mai simple și s-a lucrat la documentația pentru autorizația de 

mediu conform cerințelor Uniunii Europene, pentru că nu aveam pe aplicația 

veche autorizația de mediu aprobată. A fost doar partea tehnică aprobată și 

economică, acuma există și cea de mediu. S-a refăcut în totalitate conform 

cerinței Uniunii Europene. Lucrările au rămas aceleași, modificări se fac aproape 

zilnic pentru că sunt cerințe, mai apare un branșament, mai apare câte ceva la 

fața locului și atunci se mai modifică, dar proiectele mari sunt aceleași, care au 

fost aprobate deja.  

Domnul consilier Hangan Sorin – doar o scurtă întrebare pentru executiv. 

Aici mandatăm și reprezentantul în ADI apă-canal, aș vrea să ni-l faceți cunoscut 

şi nouă. E domnul primar, e altcineva? 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru -domnul primar 

reprezintă municipiul ex-lege, știți, de aceea n-a venit cu un alt nume. Iar la art.4 

din proiectul de hotărâre e precizat că se acordă mandat special domnului Gabriel 

Lazany, Primar al municipiului Bistrița. 

Domnul consilier Hangan Sorin – bine, nici o problemă. 

Domnul consilier Urîte Florin Radu – vreau doar să profit de prezența 

domnului director, am discutat și în comisie acest aspect, dat fiind faptul că în 

ultimii ani tornadele își fac apariția și prin Europa, deci prin România și devine o 
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problemă deja apa meteorică. Și nu e vorba doar de apa meteorică care se 

colectează în curțile oamenilor sau instituțiilor, care sunt și pe facturi, e vorba și 

de pe magistrale, de pe drumuri și vreau să știu în ce măsură, că până la urmă 

nu cred că e cazul să mai inventăm un agent economic care să rezolve problema 

apei meteorice și atunci întreb, în ce măsură Aquabis poate fi implicată. Pentru 

că astăzi, apa meteorică e un subiect pe care eu l-am mai dezbătut și prin 

Consiliul Județean când eram consilier județean și am spus, mi s-a spus atunci, 

e adevărat prin 2012, că magistrala de apă-canal pot prelua și apa meteorică. 

Între timp s-a mai dezvoltat mult și orașul și acuma mă interesează în speță 

orașul, ce facem cu apa meteorică, pentru că o ploaie de 30-40-50 minute 

provoacă deja inundații în multe zone ale Bistriței, Bistrița fiind pe o mlaștină. În 

ce măsură vedeți dumneavoastră o colaborare, sau cu ce fonduri putem rezolva 

acest aspect? 

Domnul Şandru Ioan, director general Societatea Aquabis SA BN – o să vă 

răspund, numai că nu o să placă răspunsul meu. Deci pe programele de genul 

acesta de la Uniunea Europeană cu cotă parte de finanțare 75%, nu se dă niciun 

leu pentru apa meteorică. Ei spun și susțin că este atributul autorității publice 

locale apa meteorică, dacă ne referim la acele șanțuri de gardă care acumulează 

apa. Pentru celelalte unde există tramă stradală prevăzută cu geigere, acolo 

unde am avut probleme pe canalizare sunt cuprinse și acuma la canalizare 71 de 

străzi pentru care refacem canalizarea, tocmai pentru că apăreau probleme. Deci 

pe contractul respectiv ,avem 71 de străzi cuprinse în proiect la care se reface 

canalizarea și pe diametre zic eu mari, înainte erau acele canalizări sub formă de 

mâner de coș sau oboide, nu se mai fabrică așa ceva, tuburi. Acuma se pun 

rețele din polietilenă sau PVC de secțiune circulară, dar la diametru mare, deci 

nu al ovoidului, care să poată prelua și partea de apă pluvială, dar zic acolo unde 

avem. Din păcate acele șanțuri de gardă care existau cândva și duceau în râu, 

au cam dispărut, au dispărut de mult și de aici apar problemele care apar. Deci 

pe străzile unde există geigere și avem canalizare, acolo nu vor fi probleme după 

ce terminăm investiția.  

Domnul consilier Urîte Florin Radu – păi în acest sens cred că administraţia 

trebuie să ia în serios, ați văzut zilele trecute ce s-a întâmplat și prin Franța, 

Spania și sper să n-ajungem în curând și pe aici. Deci, mai este și o variantă să 

identificăm niște zone în care se pot face niște acumulatori. Sunt niște 

rezervoare, caserole în care se practică pe la marile magazine, au mai pus pe 

sub parcări. Deci în zonele critice, să prevedem niște acumulatori de genul ăsta, 

cu acele casete în care apa să fie preluată în astfel de evenimente și urmând pe 

urmă să fie redată solului. Deci cred că trebuie să devină o preocupare pentru 

viitor acest aspect. Am vrut doar să menționez. Pe urmă, în ce măsură se 

conlucrează cu Aquabis-ul sau și ca surse de finanțare, că într-adevăr pe bani 

europeni știu că nu se dau deocamdată, poate că ce se întâmplă în Europa să 
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facă și obiectul unor investiții în viitor, dar trebuie, este o problemă care din 

punctul meu de vedere provoacă deranj și deja și trebuie luate măsuri.  

Domnul consilier Hangan Sorin – domnule director, aşa este, în principal 

este atributul administrației. Dar problema ridicată de colegul meu Urîte este una 

gravă în municipiul Bisa și în situații, ați văzut de mai mult de 50l/m² de adverse, 

s-ar putea să devină una și foarte, foarte gravă cu adevărat. Şi am văzut că 

atitudinea în general a Aquabis, este de a plasa această responsabilitate pe 

umerii administrației locale. Eu spun la ora asta și îmi asum ceea ce spun, că 

administrația locală nu are nici suficiente resurse materiale, nici umane, și mie 

personal nu mi se pare corect, atâta vreme cât Aquabis încasează bani din apa 

de ploaie. Chiar nu mi se pare corect ca au o atitudine atât de rezervată și de a 

plasa responsabilitatea pe municipalitate, când dumneavoastră încasați bani. Că 

dacă ar încasa bani pe apa de ploaie primăria, aș fi de acord să fie doar 

responsabilitatea domniilor lor. Dar dumneavoastră încasați. Plus că avem acest 

ADI Apă-Canal care sincer, încă nu m-am dumirit și sunt de mult în poziția sau la 

masa asta, încă nu m-am dumirit, corect, care e rolul său, dar știu în același timp 

că pot accesa fonduri, pot face proiecte și dezvolta. Că de asta au angajați, altfel 

așa, dacă vin să vadă, dumneavoastră faceți treabă sau nu faceți sau mai nu știu 

ce, un fel de intermediar între președintele Consiliului Județean, care mă rog, e 

Consiliul Județean fiind majoritar cu acțiuni la dumneavoastră, și dumneavoastră, 

nu știu, transmite informația de la unul la altul. Sincer, nu m-am dumirit, și eu, rog 

să vă gândiți serios la povestea asta. Vai de mine, nu am nimic împotrivă ca 

primăria, ea face pe noile proiecte, unde sigur refac străzile și așa introduc lucrare 

nouă. Dar e greu. Municipalitatea nu are nici resurse financiare, nici umane 

astăzi, ca să rezolve cât de cât problema aceea, că noii, ăștia contemporanii, 

deştepţii cu două facultăți și patru mastere, am astupat acele șanțuri de gardă, 

acele canale pe care bunicii, străbunicii, romanii le-au dus din pădure, de pe 

dealuri, până în râul Bistrița. Le-am astupat, am turnat fundații, am făcut blocuri 

și astăzi ne trezim, sunt unele zone unde eu personal am stat mult în ploaie ca 

să degajez apa. Să-i văd și pe ceilalți. Dar mi se pare atitudinea, nu să vă atrag 

atenția, asta că e responsabilitatea administrației locale și la revedere, dar noi 

încasăm banii pe apa de ploaie, ceea ce nu mi se pare corect, sincer.  

Domnul Şandru Ioan, director general Societatea Aquabis SA BN – deci 

operatorul de apă-canal, mă refer aici la apa potabilă și canalizare, nu va primi 

niciodată fonduri la Uniunea Europeană să intre pe un program pentru apa de 

ploaie. Ba mai mult de atât, orice proiect de extindere canalizare, se 

dimensionează doar pentru apă menajeră. Nici nu vor să audă că vrem să ținem 

cont și de apa de ploaie. Deci pentru tot ce-i tramă stradală, într-adevăr, noi ne-

am cuprins în investiții să înlocuim canalizările pe acele străzi unde aveam 

probleme. Dar sunt foarte multe străzi în municipiul Bistrița care nu au rețele de 

apă-canal, pentru că nu au fost trecute la domeniu public și asta creează de fapt 

cele mai multe probleme, apa de pe aceste drumuri, străzi, ajunge tot undeva pe 
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asfalt și încărcată și mai departe știți ce apare, că se și colmatează și trebuie 

intervenit. Deci ceea ce ne aparține, străzile cu geigere, ne ocupăm de ele, le 

curățăm, le întreținem, le înlocuim. Celelalte, ca să facem investiții, nu avem cum, 

că nu mi le aprobă nimeni.  

Domnul consilier Dumitrescu George – domnule director, dacă mergeți de-

a lungul râului, o să vedeți după o ploaie, că sunt gurile de ieșire a apelor pluviale, 

nu ies numai ape pluviale. Şi cred că undeva prin oraș sunt mai multe joncțiuni 

între apa uzată de canal și apa pluvială. Și vă pot demonstra chiar la mine în 

spate, la grădină, este o situație de genul, unde nu ne putem gândi, apropo de o 

promenadă pe râul Bistrița, când pe gurile respective iese efectiv apă uzată, apă 

de canal. V-ați gândit la aspectul ăsta? Adică e ireal, nu sunt povești și sunt 

convins că știți de problemele respective. Sau, sunt multe locuințe racordate 

direct la apele pluviale. E o realitate? 

Domnul Şandru Ioan, director general Societatea Aquabis SA BN – dacă 

vreți să-mi spuneți adresa, că nu am înțeles. 

Domnul consilier Dumitrescu George – str.Staţiei nr.2. Şi apropo de ce 

zicea domnul Hangan, există camerele respective, sunt niște camere undeva la 

vreo 3/4, unde probabil e ca o zonă tampon pentru apele meteorice. 

Domnul consilier Hangan Sorin – e ultima intervenție, promit, și foarte 

scurtă. Domnul director, apelul meu n-a fost doar pentru dumneavoastră, și 

pentru dumneavoastră, pentru că anul trecut ați avut 8 milioane profit. Apelul meu 

este și pentru ADI Apă Canal. Fonduri nu sunt numai europene, sunt fonduri 

guvernamentale și alte fonduri, dacă nu alea proprii. Deci situația poate să devină 

alarmată în scurtă vreme, la cum merg lucrurile și ați văzut ce se întâmplă în țări 

care n-au văzut ploaie decât arar, din întâmplare și zăpadă niciodată în zeci de 

ani. Și s-ar putea să ne trezim cu o minune și să fie prea târziu. De asta fac apel. 

Şi v-am spus, încasați mulți bani din apa de ploaie.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna consilier Dobraniş 

Georgeta Rodica votează abţinere. 

 

Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.221/25.10.2024 pentru 

modificarea Anexei nr. 2 la Hotărârea nr.112/27.06.2024 a Consiliului local 

al municipiului Bistriţa pentru modificarea Anexelor nr. 1, nr. 2 și nr. 3 la 

Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Bistrița nr. 94/2023 privind 

aprobarea Organigramei, Statului de Funcţii și a Regulamentului de 

Organizare și Funcționare ale aparatului de specialitate al Primarului 

municipiului Bistrița, ca urmare a reorganizării acestuia și a Poliției locale 

a municipiului Bistrița, cu modificările și completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Preşedintele de şedinţă solicită avizele comisiilor de specialitate. 
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Domnul consilier Adumitrăchioaiei Daniel, preşedintele Comisiei 

economice – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Dumitrescu George, preşedintele Comisiei juridice şi 

administraţie publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi „pentru”. 

 

Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.222/30.10.2024 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat cu 

societatea AQUABIS S.A.Bistriţa-Năsăud, având ca obiect spaţiul 

proprietate publică a municipiului Bistrița situat în strada Constantin 

Roman Vivu (fost PT 30) cu destinația de “atelier de întreținere contoare, 

verificări metrologice, vestiar și magazie pentru secția rețele”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie.  

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – proiectul de 

hotărâre a fost avizat favorabil de către comisiile reunite de specialitate ale 

consiliului local. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna consilier Dobraniş 

Georgeta Rodica votează abţinere. 

 

Interpelări şi întrebări adresate executivului 

Domnul consilier Mathe Attila – cinci puncte aș avea. Primul, pentru a ajuta 

turiștii, nu ar fi o idee rea să digitalizăm transportul în comun din Bistrița. În 

orașele mai mari, dacă scrii pe google maps destinația îți arată și cursele de 

autobuz, cum poți să ajungi dintr-un punct în altul. Poate ar fi și pentru Bistrița 

asta un lucru bun.  

Al 2-lea lucru despre marcajele rutiere. Dacă ați observat, domnule primar, 

vopseaua se duce foarte, foarte repede. Vă rog să verificați calitatea vopselelor 

cu care se fac marcajele în oraș, fiindcă nu cred că ieșim mai bine dacă tragem 

de două ori, decât să tragem o dată și bine.  

Al 3-lea punct, proiectele de bugetare participativă. Până acuma, în 

mandatul precedent în fiecare an, s-a dat posibilitatea cetățenilor de a veni cu 

idei și de a participa la proiectele orașelor, să vină cu idei. S-au votat foarte multe 

idei faine, foarte multe proiecte care ar înfrumuseța orașul Bistrița, dar din păcate 

nu s-au realizat toate. Unele s-au început dar nu s-au finalizat și asta vă rog să 

verificați un pic, domnule primar, care este stadiul proiectelor de bugetare 

participativă. Şi dacă mergem în continuare cu acest proiect, să ne asumăm 

proiectele cu care cetățenii vin, ori pe cetățenii orașului le votează. Dacă tot 

votăm, să se şi realizeze aceste proiecte.  
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Al 4-lea punct, probabil mandatul acesta votăm noul PUG. Să avem grijă 

să avem niște regulamente locale clare și nu interpretabile, fiindcă altfel Primăria 

nu va mai putea controla construcțiile noi în oraș și o să tot avem blocuri între 

case și care cred că asta nu ne dorim.  

Punctul 5, este o cerere de la un ce cetățean care stă pe strada Sucevei, 

m-a rugat să vă întreb care este stadiul lucrărilor de de pe strada Sucevei, unde 

a fost o spargere la conductele de apă și din iulie au lăsat trotuarul cu găuri, găuri 

din care ies ţevi. O groapă mare care este neastupată și țevile de apă lăsate în 

iarbă. Când se vor finaliza lucrările, mă întreabă cetățeanul? 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – din păcate 

reprezentanţii Aquabis au părăsit sala fără să anticipeze intervenția 

dumneavoastră. Aveam ocazia să luăm răspunsul pe loc. 

Domnu consilier Urîte Florin Radu - eu voiam doar o rugăminte. Datorită 

jurământului de luni, știți că avem acea ședință consultativă CTATU, a fost 

întreruptă și sunt multe proiecte în stand-by. Rugămintea mea este dacă puteți 

s-o reluați iar pentru viitor, fiindcă am constatat că la acea comisie, asta a fost la 

rugămintea secretarei, au fost vreo 21 de membri, propun din start să fie una mult 

mai suplă. Până la urmă nu e rău să consultăm specialiștii, eu o văd de bun 

augur, dar s-o facem mult mai suplă, cu oameni care își rezervă timp să vină și 

eventual la astfel de ședințe să fie și Aquabis-ul, cei de la Electrica, dacă pot fi 

câte un reprezentant și de la gaz, adică să fie și cei cu utilitățile, astfel încât la 

pachet să fie judecată zona când se discută PUZ-uri, sau mă rog, orice alte 

dezvoltări zonale. Şi rugămintea mea, să acorde atenție, să vedem în ce măsură 

putem debloca situația respectivă. 

Domnul consilier Hangan Sorin – eu nu am nicio întrebare pentru domnul 

primar, doar o sugestie. Mâine e o zi deosebită. Dumnezeu să-i ierte pe toți cei 

care ne-au părăsit. Să suplimentați efectivele, nu doar în zona cimitirelor, ci și 

prin oraș, că va fi aglomerație, așa e în fiecare an, și să nu avem probleme.  

Domnul primar Lazany Gabriel – legat de ziua de 1 noiembrie, da, am avut 

o discuție pe tema asta, am luat o serie de măsuri, vom încerca să ținem lucrurile 

sub control.  

Domnule consilier Mathe Attila, mi-am notat toate cele cinci puncte. Legat 

de marcajele rutiere, o să vedem despre ce este vorba.  

Digitalizarea transportului în comun, da, este o idee foarte bună, cred că 

trebuie pusă în practică, mai ales după ce se vor deschide cele două proiecte cu 

linia verde și axa gării. Am văzut multe astfel de modele de digitalizare, inclusiv 

achiziționarea de bilete prin aplicații mobile. Este mult mai ușor pentru cetățeni 

să aibă acces la el. 

Legat de noul PUG, sigur că da, s-a început lucrul la el. În momentul de 

față ştim că orice modificare de PUG se face printr-un alt PUG, dar putem 

anumite aspecte să le corectăm prin regulamente. 
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Iar legat de str.Sucevei, o să vă răspund personal după ce voi discuta cu 

cei de la Aquabis, să vedem de ce întârzie lucrările, care sunt motivele pentru 

care le-au oprit.  

Şi domnule consilier Urîte, o să luăm în discuție propunerea 

dumneavoastră legat de comisia CTATU.  

Domnul consilier Hangan Sorin – o scurtă observație doresc să fac. Am 

văzut că ați trasat, nu știu, 5, 6 parcări, nu le-am numărat, pe o bandă de sens 

spre str.Avram Iancu, în sensul dinspre spital spre unitatea militară, sau spre acel 

teren de sport, iar una dintre ele este la 1 m de trecerea de pietoni. Eu nu vă 

întreb dacă aveți de aviz de la poliție, că nu mă ocup cu de astea. Sunt unii care 

fac lucrurile astea. Însă cine vine din sens opus dinspre apă spre spital, un copil 

care trece în alergare să meargă la școală, minunea s-a întâmplat. Măcar una, 

cel puțin, dacă nu două, conform regulilor de circulație, ar trebui șterse urgent să 

nu se întâmple ceva.  

 Domnul primar Lazany Gabriel – mulțumesc pentru sesizare. Nu am dat o 

astfel de dispoziție. Vă mulțumesc că mi-ați sesizat, dacă este o astfel de 

dispoziție, este dată dinainte legat de locurile de parcare, dar voi verifica aspectul 

ăsta și dacă se impune, vom remedia.  

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – nemaifiind alte 

chestiuni de discutat, declar închise lucrările ședinței.  

 

 

PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                       SECRETAR GENERAL, 

        BRIA DUMITRU ALEXANDRU                   CINCEA DUMITRU MATEI 
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